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Opening 
Voorzitter Gerard van de Poll opent de vergadering 

Geeft aan dat we normaal in ‘Het Poortje’ aan de Moesstraat zitten, omdat het buurtcentrum 

meestal bezet is, maar nu vanwege de herftsvakantie beschikbaar was en gezien de pandemie het 

gekozen is voor een wat grotere ruimte.  

Van het bestuur zijn verder Léon Dirrix, secretaris en bestuurslid Els Lugthart aanwezig. Han Dekker 

en Gerjan Kelder zijn er vanwege de herfstvakantie niet en Rowan Meijer is vanwege persoonlijke 

omstandigheden niet aanwezig.  

Kennismaking met Afsaneh Moghadan 
‘Ik ben sinds anderhalf jaar bezig in de Noorderplantsoenbuurt en de Oranjebuurt. Werk sinds 1998 

in verschillende welzijnsorganisaties in de stad Groningen; werk nu in Wij-team als 

buurtopbouwwerker en daarnaast als WMO-consulent(Wet Maatschappelijke Ondersteuning). Niet 

elke wijk is het zelfde en dus de aanpak is anders. Ik praat met bewoners en ondernemers en samen 

gaan we aan het werk. Het is niet mijn aanpak, maar de aanpak van de buurt.’ 

Voor mijn WMO werkzaamheden kom ik veel over de vloer bij mensen en zo kom ik veel te horen 

over de buurt en de wijk. Ik moet veel onderzoek doen en keukentafelgesprekken voeren om 

indicaties te kunnen geven. Hierbij gaat het om individuele begeleiding.  

Groningen heeft een goed overzicht van de kenmerken van de wijken: samenstelling huishoudens, 

inkomen, leeftijd, enz. Op basis daarvan maak ik mijn eigen analyse. Daarna ga ik met de bewoners in 

gesprek. Onze doelen zijn: leefbaarheid en de veiligheid te bevorderen. Noorderplantsoenbuurt kent 

relatief weinig problematiek als je dat vergelijkt met andere wijken.  

Bijvoorbeeld: afgelopen zaterdag in Oranjebuurt stonden wij met vier containers voor grof vuil, 

elektrische apparaten, groenafval en dergelijke. Daarbij hebben bewoners en studenten spullen bij 

bewoners opgehaald en gebracht naar de containers. Zo heeft men elkaar geholpen. 

Ook kijken we naar hoe wij veilig Oud en Nieuw gaan vieren in de wijk.  Ideeën moeten komen vanuit 

de buurt, ik draag daar aan bij. Zo ook het aanpassen van de speelplek in de Oranjebuurt.  

Om hoeveel mensen gaat het in onze buurt die problemen hebben? Moeilijk te zeggen, wij houden 

dat bij in een systeem binnen de gemeente. Ik kan niet ingaan op individuele gevallen. Maar ik zal 

nagaan om hoeveel mensen het gaat in de Noorderplantsoenbuurt, om zo een indruk te geven. 

Parkcommissie Noorderplantsoen; toelichting op gang van zaken 
Voorzitter Rob van Vliet is afwezig vanweg ziekte. Daarom neemt Léon Dirrix het woord, hij is 

vertegenwoordiger van de Noorderplantsoenbuurt in de Parkcommissie. Ook is Ans Meiners 

aanwezig, eveneens vertegenwoordiger van de Noorderplantsoenbuurt en twee vertegenwoordigers 

van de Hortus/Ebbingebuurt in de Parkcommissie. 

Er is al enige tijd onvrede in de Parkcommissie en de communicatie met de gemeente laat te wensen 

over. Dat heeft er toe geleid dat vier leden de parkcommissie verlaten. Vandaar deze toelichting. 

Er is kort geleden een gesprek geweest met de gemeente en de verantwoordelijke wethouder 

Glimina Chakor. Aanleiding voor de gsprek was: 

- groeiende ontevredenheid over de rol die de parkcommissie heeft als adviescommissie voor de  

  gemeente, vooral rond vergunningverlening en handhaving rond Noorderzon; 



- het onderhoud rond het groeiend gebruik van het plantsoen; 

- communicatie met de gemeente en de adviezen die wij gaven aan de gemeente, bijvoorbeeld het  

  advies om een barbecueverbod in te stellen en de hondenzwemplek achter Zondag.  

Dat gesprek is voor een aantal niet bevredigend verlopen en zij hebben besloten te stoppen. De 

overige leden blijven voorlopig zitten om te kijken of er perspectief zit in functie van de 

Parkcommissie na het gesprek en hoe op welke wijze er nieuwe afspraken gemaakt kunnen worden 

over de werkwijze, rol en verantwoordelijkheden.  

Overwegingen van de voorzitter Rob van Vliet om in funcie te blijven: 

- ik zie nog steeds meerwaarde; 

- ik vind dat de kwaliteit van het Noorderplantsoen in het geding is en daar wil ik mijn steentje nog  

  aan bijdragen; 

- gemeente heeft tegenkracht nodig, die haar scherp houdt; 

- hij voelt zich er niet prettig bij om de genmakkelijkste weg te kiezen door af te treden als voorzitter.  

Er is geen beheerplan en de Parkcommissie vindt dat dat er wel moet zien, met name om het 

karakter te behouden en vooruit te kijken als monumentale bomen verdwijnen om welke reden dan 

ook. En natuurlijk met het toenemend gebruik van het plantsoen.  

Een toelichting van een van de Parkcommissieleden die opstapt 

De gemeente gaf de laatste jaren niet thuis. Ik heb jarenlang aan de Oranjesingel gewoond en 

dagelijks belden we 20 tot 30 keer als bewoners en we hoorden of zagen de gemeente niet of 

nauwelijks. Ook kan de brandweer niet aangeven hoe vaak ze voor een containerbrandje moesten 

komen. Dat gebeurde ook bijna dagelijks op drukke dagen. Ook brieven schrijven hielp niet, geen 

antwoord of pas na lange tijd. Daarom besteed ik er geen tijd meer aan.  

Parkcommissie is uit de buurtverenigingen ontstaan, als een vertegenwoorediging richting de 

gemeente. Dat heb ik, als voorzitter van de buurtvereniging Noorderplantsoenbuurt (Gerard van de 

Poll) en met mij het bestuur onvoldoende begrepen en daarom hebben wij ons wellicht te 

voorzichtig opgesteld en de Parkcommissie niet voldoende gesteund.  

Martijn Reneman, vertegenwoordiger van de natuurorganisaties licht eveneens toe 

Parkcommissie is in 1995 ontstaan na een uitgebreid inspraaktraject toen het plantsoen autovrij 

werd. Vanaf dat moment nam de bellangstelling toe voor het organiseren van steeds grotere 

evenementen, vaak met geluidsoverlast. Een reden voor de buurten om deel te nemen aan deze 

commissie en die heeft ook een veel bereikt. De overlast door Noorderzon is beperkter dan de eerste 

jaren waarin evenementen gehouden werden. Mijn reden om de commissie te verlaten is dat met 

onze adviezen de laatste jaren heel weinig tot niets gebeurde en we nauwelijks terugkoppeling 

kregen vanuit de gemeente. Wij voelen geen enkel effect meer van onze acties en adviezen. Ik heb 

het gevoel dat men niet meer de noodzaak van een parkcommissie ziet.  

Enkele reacties door buurtbewoners  

-  overlast in plantsoen is ook nadelig voor de vogels, diversiteit aan de planten, insecten en gras. 

-  eind 2016 zijn we met de gemeente in overleg over de hondenzwemplaats, samenscholing van  

    honden enz. Ik ben begonnen met bellen. We zijn vijf jaar verder en het probleem is er nog steeds  

    en het wordt steeds erger. Begint ’s ochtends en gaat door tot diep in de avond. Filmpjes gemaakt.  

-   we wonen niet meer aan een park met groen, maar een park dat door mensen wordt beheerd en  

     we kijken naar een grote modderpoel.  

-   park is niet meer geschikt voor kinderen; 

-   steeds meer mensen fietsen door het park; 



-   steeds meer mensen maken professioneel gebruik van het plantsoen (bootcamps);  

-   gemeente handhaaft niet rond evenementen. 

 

Gerard van de Poll: Wij willen als bestuur van de buurtvereniging meer lawaai maken richting de 

gemeente en dat is voorgelegd aan de voorzitter van de parkcommissie om te peilen hoe hij daarover 

denkt. Hij gaf aan: de parkcommissie zit er namens de bewonersorganisaties van de drie buurten 

grenzend aan het Noorderplantsoen.  

We gaan contact zoeken met de Hortus/Ebbingebuurt en de Oranjebuurt om samen op te treden 

richting de gemeente om de overlast duidelijk aan te kaarten.  

Jorien Bakker; Plantsoenwerkgroep toelichting op een nieuwe stap: het Social Lab 

Zeer betrokken bij het plantsoen en woont er al 20 jaar. ‘Wel ga ik binnenkort verhuizen’.  

Ik herken de overlast en klachten die genoemd zijn. Het positieve is dat er heel veel Groningers 

genieten van dit mooie plantsoen. Binnenstad is er weinig groene ruimte.  

De generatie die nu opgroeit is anders: zij zien de wereld als een speelveld, als een plek waar je kunt 

doen en laten wat je wil. De toeloop is alleen enorm toegenomen, zeker door corona. Wat mij het 

meest stoorde was het afval, al dat plastic, bierdoppen, peuken enz. Samen met andere maar weer 

afvalprikken, dag in dag uit. En lof voor de gemeente, die het plantsoen dagelijks opruimt.  

Ik wilde kijken of er op een positieve manier gewerkt kon worden aan een oplossing. Clubje mensen 

gezocht om te kijken of we de overlast en het afval op een andere manier kunnen aanpakken en 

oplossen. Gaat om gedragsverandering van de gebruiker van het plantsoen: daar begint het.  

Social lab: de opzet is om in groepen te verkennen hoe je gedragsverandering kan bewerkstelligen. 

Wie zijn al die mensen die gebruik maken van het plantsoen: niet alleen studenten, maar tientallen 

bedrijven en organisaties, van hondenliefhebbers tot bootcampers, drugsgebruikers, enz. Nu je al die 

groepen kent, ga je mensen van al die groepen bij elkaar zetten en aan tafel zetten en op de eerste 

plaats kennis met elkaar maken want de groepen kennen elkaar niet. We hebben een plan 

geschreven met steun van de gemeente en universiteit. Hoe komt het dat als jij in het plantsoen 

bent, gewoon je afval laat liggen of voor andere overlast zorgt.  

Doel is dat het zich uitbreidt als een olievlek, waarbij we gaan helpen met technieken die we gaan 

ontwikkelen dat mensen bewuster worden van hun gedrag en de overlast die ze veroorzaken.  

We zitten nu in de fase van het uitschrijven van dit plan waarbij we geholpen worden door twee 

bureautjes. En gaan deze winter beginnen met contacten leggen met diverse groepen, zodat als de 

eerste mooie dagen komen deze greoepn met elkaar in gesprek gaan en het proces op gang kan en 

gaat komen. Het zal het probleem niet direct oplossen. Er zal ook gehandhaafd moeten worden. Het 

moet samengaan. Het begint met 10 mensen, die anderen op hun gedrag aanspreken, daarna 100 

mensen en daarna 1000. Dan gaat het zeker resultaat opleveren.  

Hoe heeft gemeente opgepakt? In het begin aarzelend, maar nu steeds positiever en hebben twee 

vertegenwoordigers van de gemeente die mee aan tafel zitten onder andere Nienke Alkema. En 

gemeente heeft een klein subsidiebedrag beschikbaar gesteld om ook de ondersteuning van de 

bureautjes te bekostigen.  

Ook universiteit bij betrokken, faculteit sociologie om hier onderzoek naar te doen, op welke wijze 

het effect heeft en wat het betekent.  

En handhaving is ook een probleem, mede omdat de BOA’s die moeten handhaven, niet na 22.00 uur 

mogen werken volgens hun CAO. Dat maakt het handhaven van het Noorderplantsoen als 

stiltegebied na 22.00 uur erg lastig. De politie rijdt weliswaar regelmatig rond, maar heeft maar een 

beperkte inzetbaarheid.  

 



In het verleden ook wel onderzoek geweest onder studenten als gebruikers van het plantsoen. De 

conclusie was dat zij aangaven dat er eigenlijk niet gezegd werd nu is het genoeg en nu moet het 

stoppen. Zij gaven ook aan ‘wij zijn student, dus we mogen dit’.  

 

De inzet is dus mensen bijeen brengen, ze bewust maken van hun gedrag en zo toewerken naar 

gedragsverandering.  

Na de pauze zijn de huishoudelijke zaken aan de orde als verslag, begroting en mededelingen. 

Mededelingen 

- Tuinbouwdwarsstraat: komen vier woningen. Geen expats of studenten. Omwonenden zijn  

               er blij mee. 

- Pythagoras afgerond: beter was geweest als er niets gestaan had, maar het is tot een einde  

              gekomen. 

- Kerklaan/pand hoek van fietsenzaak: daar moeten woningen in komen. Er komt een  

              verdieping op, met een schuine kap. Dat mag daar aan de Kerklaan. Het is de bedoeling dat  

              de winkel blijft. 

- Lambik: wordt verbouwd en er komt een nieuwe uitbater in.  

- De Groene Weide gaat ook weer open.  

- Herinrichting Kerklaan: volgens mobiliteitsplan wordt de Kerklaan, fietsstraat. Uitvoering  

               verwacht in 2023. 

-  Eind Kerklaan, groenstrookje inrichten als buurttuin. Dit is van de gemeente. Laurens  

              Stiekema is er bij betrokken. Maar komt nog niet verder.  

- Werkgroep Noorderstation: Henk Welp. geschiedenis van het Noorderstation willen we meer  

              fysieke identiteit geven. Plan is een historische fototentoonstelling in de kunstruimte naast  

              het Noorderstation en films. En een betonnen zuil met afbeeldingen van elementen uit de  

              tijd  van het station. Wel subsidie gekregen: maar ook crowdfunding via het inleveren van  

              lege flessen bij de Coop.  

 Plein rond Noorderstation wordt ook weer in ere hersteld en onderdoorgang alleen nog maar  

              voor langzaam verkeer en openbaar vervoer. Ook de caféruimte onder het station wordt  

              weer hersteld.  

- Herinrichting Moesstraat: lelijke straat zonder groen. Weinig support van bewoners, waar  

              hoofdzakelijk studenten wonen. Staat op lijst bestuur richting gemeente. We moeten als  

              bestuur een prioriteit aangeven en dat maakt het lastig wat als eerste en als laatste  

              uitgevoerd moet worden.  

Conceptbegroting 
 We hebben een klein poistief saldo over het afgelopen jaar. Daarnaast hebben we een  

              reserve van rond 10 mille. Voor de besteding ervan, staan we als bestuur uiteraard altijd  

              open voor ideeën.   

 

 

 


